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JERRY OWEN INVESTIGATION

Oliver Brindley Owen, aka Jerry Owen, was an ex-prize fighter 

turned minister who became involved in an intricate and con­

tradictory series of events which allegedly involved Sirhan 

and Jerry Owen and the attempted purchase of a horse by Sirhan. 

The falsehood of Owen's allegation was clearly established 

through a separate and independent investigation.

Essentially Owen claimed that on Monday, June 3, 1968, at 

approximately 3:00 p.m., he picked up two hitchhikers in down­

town-Los Angeles and gave them a ride to the Hollywood-Wilshire 

area. Owen identified one of the hitchhikers as Sirhan who 

rode in the cab of his truck during part of the ride. Sirhan 

allegedly offered to buy a horse from Owen, who had a palomino 

for sale. The purchase was-to be made at 11:00 p.m. that night 

at a location in Hollywood. Owen and Sirhan then allegedly met 

at this location at 11:00 p.m., and Sirhan asked Owen if he 

could wait until the next day. when he would have the necessary 

money. Owen registered at a local hotel for the night.

The next morning, June 4, he was met by a man in a flashy suit 

and a blond girl who told him that Sirhan did not have the 

money for the horse but that he wanted Owen to meet, him again 

at 11:00 p.m. that night. The man offered to give him some 

money as part payment on the horse. The man also told Owen 

that there was something happening at the Ambassador Hotel that 

night and that Sirhan*would not have the money until then. Owen 

told the man that he could not meet Sirhan because of an
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appointment in Qxnard„ ®wen gave- tile, man a. Business: card' and* 

offered! to bring, the horse to; Los huge Ies- the.- next. day..

Owen allegedly went to- taariH GiaTxfdrnfa,, and; remained.’ there 

the night of June. 4. He returned to Ues; Angeles. at approxi­

mately lirJQ gjn. on the 5th. and. learned, of the assassination.. 

After allegedly recognizing- a picture of Sirhan? in. a newspaper, 

he*, went to university' Station where tees made? his. statement to 

tflke. Department..

Duuing the ensuing; months,, investigators- sought: too conclusively 

'' establish; the: truth? regarding; Ghen/'s aDDagatiion.. COr. the? surface 

his statements; were? not: self-imn^minating,, aid: Oven, presented" 

himself as; a vaiDunteear witness wto was interested" ixr. assisting 

the pcaDics.. Essentially investigators needtef only to establish 

the. falsity erf GEWenJ's statements to refute- his allegation ox to 

verify the truth? of his statements and use Owen, as a. matteria! 

witness^. STU evidence, seemed to indicate that; Siriian. was? noct 

with? GEwen. on the 3rd'.. Ht was. necessary.,, however,, fbr* ihvesti- 

( actors to determine GWeir."s reasons- for fabricating- the- incident 

J or.- whether he was honestly mistaken..

: & aamplicaticsnj developed, early in? the? investigation; when*. Jerry

5 GEwen? Became wary about: thee investigation? of his aLlegatibn..

GEWen? eaDJscpdl^' received a? threatening; phone? call, am June:- 64, 

JB6l%, telling' hinr. to remain? quiet: regarding his horse? deal? with 

ffierBani.. GEWen? moved to the Sten Erancisuo? ares, where?- Kw remained 

flair.- several months.. During that time: his allegation- Became

-ED©--



pufiuDicized and' Gwen, engaged! an: attorney -,, Gebrgd I!'.- Davi's;/ to 

ssfivesenf him..

A prriDygraph/ examination', was arKaiga'i fbt (Sten- cot July J,, XSf8r 

ait the-- san. FranciscG' Police: Department.- S& attorney,/ Davi's, 

was present dUring; the test;. Often-'& i&tfpcftiaw tc key questions 

findiaatedl that he. was beings untratiif&lj.. Wfiew told of the- results 

off thee test,, Often. madfe?. a Deng^hy' st^ementt which> indicated’ that 

hee was unsure: of! his original1. sstatfemelft;-

mwestigatars subsequently.’ jjttbiviBWfia-'MiSi' Massy £Sh?han- and' 

AdfeeD. ffirhan/,, who- attempted" too assist investigators? ill deter­

mining; the truth; off Often''s allbgjtibnK. JSteft?" a- visit- to" Sirhan 

aft the- Hail1 of? justice,. Mbs;. Siihiair told'investigators that 

Sirhan. had? denied' knowing; anything;' about' JefEiy C^eif- di‘ the pur­

chase* erf' a horse ■■

Aft this print: in the investigation;, / thWhJ&^ifeSb” three separate - 

accounts of the occurrences gjAren" by Often". The? riUraber of incon- 

Edistencies which', appeared? between"; thb? aCOOUhtb’- and’ the results 

of: the- gaiygrapH t. ooupied; with'. SSxh'aff! bs denial- eff^ knowing Owen, 

Dadi investigators to- the; conclhsibn" that'-OftenP-Was- lying.- it 

remadiied; firn: ihvestiijptors too determine? Why a£id~ th? firmly refute 

Gtofte statements- witHs fectuallihibefifatlOft-ahd-physical evidence.

Hr: early. August 1W, JOnn'. K • Christian1-; । a£magazine writer, 

and] William Turner,, an ex-EK; II. agent! thined- f&¥' lance writer, 

entered' into? the Often' investigation.'; • Cfirifeti'ah" contacted this 

Department offering his assistance,.and he suggested that he



' would like to be deputized to work with the Department.

Christian had a taped account of Owen's story. Ue told inves- 

? tigators that he believed Sirhan and Owen were together on 

: June 4 and that they conspired to assassinate Kennedy. Christian

i’ further alleged that Owen was involved in Sirhan's escape plans
I 
; and after the aborted escape, Owen was trying to establish an 

| alibi with his horse-selling story.

| Christian subsequently wrote a letter to this Department which

। outlined his reasons for believing that Owen was involved in the 

| assassination. Christian, by enumerating various conflicts in 

। Owen's accounts of the Incident, hypothesized that Owen's

j reasons for lying were that he was involved In the conspiracy

■ and seeking a means to avoid association with Sirhan. Christian

' subsequently sought to establish a link in Owen's background 

’ with Dr. Carl MacIntyre, a minister whose name had been linked 

i through the Garrison investigation with the assassination of 

i President John F. Kennedy.

Investigators, attacking the inconsistencies- In Gwen's accounts, 

also concluded that he was lying; however, there was no evidence 

to indicate that Owen was involved with an extremist group or 

with Sirhan. The; following is an account ef the investigation 

into the allegation of Jerry Gwen.

initial Statement of Jerry Owen

Jerry Owen went to University Station on June 5, Mff, at approxi­

mately 3:00 p.m. Be gave the following account regarding a 

contact that he believed that he had had with Sirhan Sirhan:
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On June 3, 1968, Owen left his residence in Santa Anat an route 

to the Coliseum Hotel, 457 West Santa Barbara, Los Angeles, Be 

spoke with the manager of the hotel coffee shop, John Bert 

MOrris, and Rip O’Reilly, a heavyweight boxer, Morris tod ©weft

I discussed the purchase of some boxing equipment from the* ©hited 

Sporting Goods Store, 581 South Hill Street, bos Angeles, At 

p approximately 3:60 p.m. Owen purchased tins pair of boxfag shoes

* at united Sporting Goods and proceeded to letter1's Shoe’ Repair,

। 1263 Korth Vine Street, to have green shamrocks morasgraftutie'd Oh

| the shoes. 

(
| En route to- Hollywood, while stopped at- a traffics- light at- 7th

■ and Grand Streets, two males requested a side, The tws> dSfr

। jumped into the rear of his truck with ©Wen.’'® permission-. Both-'

; men were described as Mexican or Latin, in their: early twenties,

t with long hair and wearing old clothing, ©he hitchhiker was 

; tall and slim and the other three or four inches- Shorter, At 

Kilshire and Western- the taller man alighted from- (Swen/s truck:

| and greeted four other young adults standing on- ths corner.- 

One o-f them: was a male in his thirties with a. large- Build" wearing' 

a flashy suit;' a female- Caucasian, with dirty blond" hair and' two 

other young males were with the mEder mam.. She shorter' hitch­

hiker whom- Gwen subsequently identified as Sirharr- asked" i’f he" 

arald sit in the cab ©f”the- truck-

After moving into- the cab, the man a^ted? ©wem if He- would'- Stop 

for a fear minutes at. the "big hotel11' while- he vt'eftecf £ frieiid 

who worked in the kitchen. The hotel was later identified" as
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the Ambassador Hotel. The man returned to Owen's truck ten

minutes later and asked if Owen would take him to Hollywood. 

En route they had a conversation, and the man told Owen that he 

was an exercise boy at the racetrack. After Owen told him that 

he had a palomino horse which he was to- sell for $250 in Oxnard, 

the man expressed a desire to buy the horse after receiving 

some money later that evening. Owen agreed to meet him that 

night at 11:00 p.m. near a bowling alley on Smset Boulevard.

The young man remained in Owen's truck while he delivered the 

shoes .to be monogrammed. Owen recalled that the young man also 

discussed nationalities, and he said that he had been raised in 

Jordan. He also expressed his opposition to Jews.

At 11:00 p.m. Owen went to the bowling alley and found the young 

man with the blond female and the well-dressed male he had seen
I

at Wilshire and Western that afternoon. They had a 1957, 1958 

or 1959 off-white, bard -top Chevrolet. The young man displayed 

a $100 bill and told Owen he could not pay for the horse at that 

time. He asked Owen to meet him the next morning, and he 

mentioned■that something was happening at the hotel. Because 

the deal appeared certain to Owen, he registered at the St. 

Moritz Hotel, 5849 Sunset Boulevard for the night.

At 8:00 a.m. on the 4th, Owen received a phone call from a man 

who said he was calling for Joe Sahara. He then went to the 

parking lot of the St. Moritz Hotel where he was met by the 

blond woman and the man- who was wearing the flashy suit. The 

man told Owen that the young man could not get the money until
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that night, and they asked Owen if he could get'the young man 

a job at a ranch. Owen gave them a business card and told them 

he would be back in Los Angeles the next day. Owen then went 

to Oxnard where he remained until 12:30 p.m. on the 5th.

When Owen returned to the Coliseum Hotel on June 5 at 3:00 p.m., 

he recognized a picture of Sirhan in the Hollywood Citizen News 

as being the young man who offered to purchase the horse from 

him. He related the incident to a waitress at the hotel coffee 

shop who suggested that he report it to the police. Owen then 

went to University Station. Owen subsequently told investi­

gators that ha believed that Sirhan was planning to use his 

truck to escape from the assassination.

Investigation of Owen's Statement

Owen was reinterviewed on June IS at Parker Center and added 

some details to his original account. He said that Sirhan spoke 

with a slight Mexican accent and that be mentioned that he might 

sell his home and go to the Holy Land. He told investigators 

of a telephone conversation which he received approximately a 

week before. She person sounded like a male Negro and he stated 

to Owen, "You mother fucker, forget about the horse deal and 

keep your mouth closed.* At this point in the investigation, 

it was assumed that Owen- was being truthful; however, the 

investigation into* the details of Owen’s statements had not been 

completed.

On June 27, Owen was contacted- at his home to set up an interview. 

Owen refused, stating that he was going to San Francisco. When
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the investigators suggested a meeting in Palo MtO/ Owen said, 

"No," but suggested that they meet at the fttff&ftfl® of GWen's 

brother in San Bruno. On June 29 the scheduled interview was 

canceled by the Department when investigators decided to wait 

for Owen to return to Los Angeles. Owen was int told of this 

decision, and he erroneously became fearful that hfs life was 

in danger. Owen's attorney, Davis, reported that- Gwen had 

been contacted by someone alleging that he was a Los Angeles 

policeman.

On Joly 1, 196 B, San Francisco area papers prijEted axe account 

of Owen's story about Sirhan. she articles' reported that Owen 

was in biding in the Kapa Valley area in feat far his life^ 

George Davis was quoted as saying that he believed that Gwen 

was telling the truth and that he was reliable., l^vff further 

stated that this Department had refused protection -- for Gwen and 

that he would ask Attorney General Thomas Lynch: for’ a 24>hour 

guard. Davis gave an account of Owen/s allegation.-

She article was in many ways the same as Owen".'^ original account 

with some notable contradictions and discrepancies.- Iff- IfiS 

first account Owen said- that the price to be pafcf far- the horse 

was $25©; is the newspaper account it was- SOI. Davi's- also' 

stated that Gwen first saw Sirfiani's picture: cod television;; con­

trary to that dwera had said that he had fij®t seen* G3?rtian-'IS 

picture in a newspaper, ©wen toUd investigators that he had 

met one man and a- blond woman at 8:®QI a.-m.<- can the? 4®^ Hut tili& 

article said that there were two men and a woman.-
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On July 2, 196&v Wesley Gardner, owner of the Foremost 

Protective Agency, notified, investigators that he was repre­

senting Owen and that future calls to Owen should be channeled 

through Gardner. .

Polygraph Examination of Owen

Owen and Davis were contacted and the canceled interview in 

San Bruno was explained to their satisfaction. Due to the 

confusion which was developing in the Owen investigation, 

investigators arranged for a polygraph to- be given by Lt. 

Bernandez to Jerry Owen at the San Francisco- Police Department 

on July 3, 1568. ■ George Davis was present during the examina­

tion, and Owen was explained the purpose of the test and given 

the opportunity to ask questions concerning the test. Owen 

resisted the control test; however, his responses indicated 

that he was a suitable subject for testing.

Owen was asked a total of 25 questions of which 9 were key 

questions. In response to the following relevant.questions, 

Owen emitted answers which strongly indicated that he was . 

being untruthful.

. Q Is everything that you told me this morning about 

the hitchhiker true?

A Ties. '

0 ■ Do you honestly believe that you have talked to the 

man that is SCSUsed ei Shooting Kennedy?

A Tes. .

Q When you told George Davis that you had talked to
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' the man that shot. Kennedy, were yon telling him. 

the truth? -

& Yes. ■

Q Bid the man who shot Kennedy offer to bey your

■ horse at any time?

A Yes. ,

It was the examiner*1 s opinion that Owen eooli mot honestly say 

that he picked up, talked to or saw Sirhan on hna 3, 1S6&.

Vhem informed of the results of the test, he made lengthy 

rationalizations about the occurrence. At one point he said, 

“1 don’t knows I don’t knows it may not have been him., hut if 

I had saw him face to face or- heard his voice! or something, 

then I would. I’d' come out and make a definite statement. 1

-don’t know.1* He said that-ha had only mentioned that the 

person to whom: he had given a ride looked like the picture of 

the man he had seen on television and accused of shooting 

Kennedy. - ■

Investigation into Discrepancies

On July 2, 186i, Mrs. Mary Sirhan was interviewed regarding 

the money which Sirh.au received from, the insurance settlement 

for the fall from the horse. She recalled that Sirhan asked 

for $300 a day or two before the shooting. She said that she 

believed that Sirhan had spent most of. the remainder from the 

$1,00*0 he gave her from the insurance settlement. She thought 

that he had given some of the money to Adel. Adel Sirhan was 

present during the interview, and he stated at one point, “I
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think Sirhan wanted the $3®G to buy a hoese' with/ This was 

the only statement made by either Munir or Adel Sirhan re- 

' garfling the money Sirhan received from the settlement.

| On July 5, Mrs. Sirhan was again interviewed, this time 

regarding. Sirhan"a activities on June 3, M8. She stated

■ that Sirhan had driven her to-work at SsGO- a-m. but that he

• was not at. home, ait 12:3$ p-m. when she returned. However,

; there was evidence that he bad jist taken a shower and there 

? was a warm cap, on the kitchera table.. Sirhan was gone most of 

| toe afternoon, brat she noticed that he was: watching; television 

f . at 4:® p.m. She was certain? that he remained home the rest 

J o£ that, night- This- information conflicted, with ®ren*s alle- 
| getion- Aft least: from the time of 4;® p-m-, Urs'. Sirhan rs

; statement contradicts ©ram’s statement- This would include

; the. conversations at the SUnset Boulevard bowling alley at 

■ 4s® ^m. and 11:0® p-.m. and casts additional doubt on the

events which preceded 4:30- p-m-

I Mta- Sirhan agreed to speak to Sirhan: at. the- trail of Justice 

regjarding the QWen allegation* Gh July IS, after she had 

spoken. to* Sirhan., Mts- Sirhan related his- response.. Sirhan 

ttonDoR her* that he*, did not knew.' Owens, had never seen him. nor had 

he ever ridden in? his pickup* truck- Bis also denied that' he ■ 

had* attempted! to purchase*, a palomino* horse'-

The denial by Sirhan., the- statements: of Mbs-, Sirham and the 

results of the- Owen? polygraph, caused investigators, to* conclude 

that Owen had lied about the incident. Owen's reasons for



lying could not be completely determined; however, an intensive 

examination of Owen's -background revealed a history of involve-’ 

jnent in questionable and illegal activities. This information 

tended to cast doubt’ on Owen's credibility.

Owen's third account of the incident given, when he was admini­

stered the polygraph, was Compared with the other two accounts. 

Further discrepancies were noted, some of which indicated that 

Owen was adding details'which he should have given in his first 

account. In addition he left out details which were in the 

original account.

He stated that he had purchased a robe and a pair of boxing 

shoes at united Sporting Goods'; this was opposed to his first 

-statement Wherein he said he had purchased only a pair of boxing • 

shoes. .He also related that during the evening hours between 

the time he allegedly dropped off Sirhan around 6:00 p.m. and 

the time he met him again at 11:00 p.m., Owen stated that he 

had gone to the Plaza Hotel to see a friend, the ex-fighter 

Slapsy Maxie Rosenbloom. They then went to a Saints and Sinners 

meeting. This incident did not appear in Owen's first account 

at University Station. Further, Owen did not mention.the stop 

at the Coliseum Hotel and Teamsters Gymnasium; instead, he said 

that he went directly from Santa Ana to the United Sporting 

Goods Store.

When shown a set of mugs, Owen.could not -identify Sirhan, and 

he chose a look-alike as the other man who rode in his truck. 

In addition, Owen changed the time and date on which he received

I
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the threatening phone call. The newspaper aWd'Gh'te Bad stated 

that he had received the call the evening. d£ the Sth^ During 

the July 3, 1968, interview Owen said that the- dai£ came 

between 2:00 and S:00 p.nt. on June 6.

Investigation into the alleged activities (^ (Swen cSh June 3 

revealed additional discrepancies in his Stdty.- Investigators . 

determined that sales records at the: Quitted' ^j^id^ (fobds 

Store showed no- sale of a homing robs on': JiffiU 31.' J& pa if of 

bowing' shoes were sold on that date hut- riot 69 (Rrenv fe 

manager of the store. Jack KEaxach, staffed' theft ite ito' most 

of the boxing people, in this area* He- &6s” fcSti Jiri®' dweh or 

Rip O’Reilly, the boxer. After looking Si- (&eii-''tf picture, 

Misrach did not recall peeing ©wsxs in. hate- S-tx&e-.' JeWe Edwards, 

the salesman who sold the shoes- orc that date*-,/ t&tfugrit-' dwen 

looked familiar but could not recall, the transaotidri.- The trans­

action for the shoes included several Other' items' including 

gloves, headgear, shorts, jump rope- and' Other-‘i-tems totaling 

$38.45.

Bester's Shoe Repair at 1263 Dorth. Vine- Street was-= checked to 

verify Owen's statement that he had- takeri- tfe sfhoesP for mono- 

gramming. Bester Shields., the owner ,, Stat'e'd’- that- lie? liaif no 

record of when Owen brought the- shoes for" ifi&H&^hmmi&gj * Shields - 

remembered that OWem came to his shop threes tiMe's??; cfi^' time 

that' he. remembered seeing; (ta."a- truck f/ tfeter^tfas^ n^dhe-' ih it. 

When he picked up the shoes, two young Wdiueri' tfer^ wi;^ and

Rip O'Reilly was in the truck.-
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the incident or the hitchhiker and told him that he believed 

that the young man resembled Sirhan. O'Reilly, however, pro­

vided investigators with information which strongly contradicted 

Owen's account.

O'Reilly stated that on June 3, 1968, Owen called him at about 

10:30 a.m. and invited him to attend a Saints and Sinners Club 

that night. At 6:30 p.m. Owen picked O'Reilly up at the 

Coliseum Hotel, and they drove to the meeting on Fairfax Avenue. 

Owen was driving a dark-colored pickup truck with a horse 

trailer attached. A horse was in the trailer. They remained at 

the meeting until 11:30 p.m., and Owen took O'Reilly, back to 

the hotel.

On June 5, Owen came to the hotel and related to O'Reilly that 

he had picked up a hitchhiker on Wilshire Boulevard on June 3 

and that the hitchhiker offered him $400 for his horse. Owen 

said that he stayed at a hotel the night of the 3rd to complete 

the transaction the next day. Owen told O'Reilly that he 

believed that Sirhan was a Mexican. O'Reilly further advised 

investigators that Owen had purchased the boxing shoes mentioned 

by Owen prior to June 3, 1968.

Investigators had established sufficient contradiction in Owen's 

story that they were convinced that he was lying. Owen's 

uncertainty at the conclusion of his polygraph in San Francisco 

tended to substantiate that conclusion. The only remaining 

aspect of the investigation was to establish Owen's reason for
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Dianne Scott, owner of the seamstress shop adjacent to the shoe 

repair shop, stated that she recalled that Owen brought a robe 

to be momogrammed on June 10, 1968, not June 3. He picked up 

the robe on June 26.

Shields estimated the dates of Owen's appearances at his shoe

shop as: ' .

Originally brought shoes into the shop May 23-27, 1968 

Picked shoes up the first time May 25-28, 1968

Brought shoes in second time May 27-29, 1968

Picked up shoes the final time June 8, 1968
I

Investigators interviewed the persons whom Owen stated that he 

told of the incident who were at the Coliseum Hotel on June 5. 

Owen allegedly told them of the hitchhiker incident and one of 

them, Mabel Jacobs, a waitress, told him to tell the police. .

Jacobs stated that she spoke to Owen who was in the Coliseum 

Hotel Coffee Shop with Rip O'Reilly on June 5. Owen pointed 

to a picture of Sirhan in the newspapers and told her-that he 

was the hitchhiker that he had picked up on June 3.. Owen told _ 

her that he had taken Sirhan to the Ambassador Hotel and that 

Sirhan expressed a desire to purchase a horse he was trans­

porting to Oxnard. Bert.Morris, the owner, stated that he was 

not present during Owen's relating of the incident to Jacobs. 

He did recall that Owen was in the coffee shop on June 5.

Rip O'Reilly, a professional boxer under contract to Owen, was 

interviewed. He stated that he lives at the Coliseum Hotel 

and that Owen came there on June 5* to see him. Owen, related
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fiMJiikiatliing; the- story’..

gwenf's? Background- 

(Bram waff Bonn am flfiBiil 13?-,, Mln to Ashland^ Ohio... He attended 

titles niavarsiitjj- of? Southern: Oklifamia. where he played varsity 

fimUBaH.. Hhr; many years has was:- & sparring partner for ex- 

heavyweight- Boxing) cdiampi’an:,, Hte Baer..

Often. Bad- oTaiined' that he had3 Been an ordained? minister since 

IBE0377 amf that-. Her. HeeDcB a credential with the: Charles M. Holder 

NinisEtry7,.- Dnr.. on; CHiTton Staeet in Dos. Axgeles-.. During his 

July 33 interview in Star. Banatoaa'n Often, admitted, that he had 

nortt Been. IffggflY ordained'.. Eft stated that-, he* had* gone into a 

ButisB. room far* several dhys during, wfifdr time- he prayed. This 

aoaiEEtiftuted' libs- ordkinment..

Often; was arrested? an; suspicion of? robbery in Iff3tt by the Long 

SteKdii Edies; Department'. But- was: released the. same' day. Over 

the; years Gwen, has- Been involved-, in. various- suspicious and ille­

gal activities.. An analysis of? the total record of Owen's police 

record and? investigations inter his activities reveal that he 

has Been: involved to several- fire insurance- claims involving 

Biss personal1, and? church prapsxties,, and he Bus several times 

Been invcrlyed tn extra-marital and1 paternity7 investigations.

His; religious- activities are of: ths. rural evangelistic type 

with, makeshift facilities.. Often: has advertised himself as 

"TBs. Walking Bible”- and? cites- HSpTey"si "Believe it or Not" as 

proof that he has complete- recall of the Bible. His method is 

that of a huckster,, calling for the. believing to listen to his



message. Several. of these interviewed, likened: his approach: to. 

that of a "confidence man."

His record would; tend to support that description. Owen has 

Been involved in six fires Beginning in 1339 in Castro Valley, 

California. On several occasions he collected insurance settle- 

meats from these fires. The cases occurred in: fill Castro 

valley, 1339s (21 Crystal lake Park, Oregon, 1945s (31 Dallas, 

Texas, 1346s (4) Mount Washington, Kentucky, 1947$ (5) Ellicott 

Catty, Maryland, 1951; and ((} Tucson, Arizona, 1962.

Owen’s $16,©0'9 claim for the fire in Maryland was denied because 

of fraud. A witness observed. Owen moving personal effects out 

of-the house' prior, to the fire and then return them.. Owen 

subsequently collected $6,5©Q when the denial was appealed.

In 1563, ©wen was arrested in Costa Mesa, California, on a 

fugitive warrant front Tucson, Arizona, for arson with the intent 

to defraud an insurance company. A church. Our little Chapel, 

which was. owned by Owen was destroyed by fire on July 31, 3962, 

in Tucson. The investigation by the Tucson Police Department 

revealed that arson was the suspected cause of the fire. Owen 

was subsequently convicted of three counts of arson and sentenced 

to serve $-10 years in prison. The decision was appealed, and 

reversed on June 27, 1566.

In addition to fire claims, Owen has been involved in sex
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later received word that Owen had gotten drunk* married

and that

had traveled off and on with for

approximately (Owen stated during his polygraph

that he had had -a filed against him: at one tinted

on 1945, Owen was arrested for disorderly- conduct

in Oregon, he was found in a motel room, with I -

both were Owen was fined: $50-

and given thirty (30) days in jail; however* Owen posted an *

appeal bond of $250* and the case was continued indefinitely^ 

Intelligence Division reports of Owen’s activities reveal that

he was reported to have been involved with women a number of 

times during his evangelistic tours.

Owen’s highly suspicious background caused investigators to. 

speculate that he sought to use the. story about Sirhan to bring 

attention upon himself. His involvement in the activities 

described above were questionable grounds for giving credence, 

to his ministerial goodness* and his suspicious, record indicated 

that he was capable of concocting a story as devious as his. 

alleged encounter with Sirhan. Investigators further speculated
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that Owen probably did pick, up a hitchhiker in 'the downtown 

area, though not necessarily on June 3, 1968. Owen then com- 
■ 

bined a series of events which had occurred on various dates 

and developed his story. The small discrepancies in his stories 

would accouht for some vague, familiarity that Owen had with 

each incident but that he would forget minor details from 

telling to telling.

' Involvement of Joqn G. Christian •

Three telephone calls were received by investigators from Jonn 

Christian, a magazine writer, one each on August 7, 9 and 11, 

1968. Christian indicated that he had a tape of Jerry Owen's 

account and that he wished to assist the Department in its 

investigation. He'went so far as to suggest that he and an 

associate, William Turner; be "deputized." Christian sought 

to listen to the Los Angeles Police Department tape of Owen's 

account so' that he could note discrepancies. It was Christian's 

opinion that Owen and. Sirhan were together on June 4, 1968, 

and'that Owen was to assist Sirhan with his escape. Because 

Sirhan had been captured, Christian believed that Owen had 

concocted his story to establish an innocuous reason for being 

' with Sirhan. ' ' . '

Investigators sought then to establish the validity of 

Christian's allegation. It was believed that Owen was not 

involved with Sirhan in.a conspiracy or that he had ever seen 

him. However, Christian's claim had to be disproven .completely. 

Christian himsielf carried his claim to various governmental

i ‘ ' ■
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bodies to plea for their aid in investigating Ms allegation. 

Bis actions caused investigators deep concern as each time 

they would feel that the Christian claim, had been satisfactorily 

explained to other interested parties, Christian would success­

fully enlist the support of another agency.

Christian mailed two extensive confidential letters to the 

Department outlining his "original, unique and confidential 

information" regarding the assassination. The material repre-. 

seated Christian's theory regarding the discrepancies in- Owen's 

story. Christian also attempted to establish a link between 

Owen and Dr. Carl MacIntyre, the minister reportedly connected 

fey Hew Orleans. District Attorney James Garrison- with the John 

F. Kennedy assassination.

investigators- were able to establish that Christian had been 

contacted by George Davis,-Owen's attorney, who; told Christian, 

"I think I"m. broken in on the Senator Kennedy conspiracy.*
I 

Davis asked Christian to handle his press releases.

William Turner, Christian's partner and an ex-F.B.I. agent 

turned free lance writer, had been previously associated with 

Davis. Turner had lost a 'campaign for public office in the 

June primaries, and Davis had been his campaign manager. In 

addition. Turner had been associated with the radical publi­

cation "Ramparts" and has written a book entitled "The Police 

Establishment."

It is anticipated that Jonn Christian and William Turner will
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gukrlish: ar? somehow: naMlbi^1 reveal), theirr tneoryy regarding 

Jhrry/ Otem and? Sirhan.. THeyy Haves c©nsistiantiyy atthmprtfed'. to 

atitiaair. credence? to? ttieir alaiin.iHy;’ enlisting? the- ssipporti of' high 

ranking; gavemmenti offiriiaite f&r. tHetr: oihiin;. TBe®’ wiHl also 

likely as noct? show urs iin conjunction. with; any/ acttemp.t tb? link 

ttie& ttaoo Kennedy’ assfassinatibnsE;, an? eventt which? wiW. definitely 

ooznur iin ane& farm:, oar another;.

din tteoo oaxcasibnss Christiaan adtititfedi too investigators? that his 

cqgiixibnss regarding! Often? asset? SirHair. were:- oid^’ thseox±es&. HS' 

fbetber* admitted? that's He? was? investigating  ̂thee ppssihtilLty. of a 

CDjrsjiWMgy ass aa writfen: and1, that's iff aa consgiiaDyy ctirk? nets exist 

ItetMeen: SSxHaar. and? Often;, HeedidS nett. Have? aasttajj;.

TWiis? invesEtiigjEtibir Hass gathered:' ssEoh’i information: ass tbo indicate 

that J&rrgy Often: did? nets know-: or: ever: meet's Slitiair.. The? remaining 

rIbcesc tin Ha ihsertferic inttn the? investigation- area these;, which 

ccnlK not! phy^icaliyy Hec-, ofa’thihedi. This? ihedirdes' a? direct: 

nBeetiirgg Between^ SliHairi ancK Often.. Often;himself:;, on: thee- advice 

off Hiss attorney,.;, Hass Keen; reitottatt tbo continue? assisting:
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■THE VIRGINIA TERESI INVESTIGATION

Mrs. Virginia Teresi voluntarily contacted .this Department on 

June 5, 1968, regarding three men in a vehicle whom she had 

observed on June 3,. 1968. Mrs. Teresi alleged that she observed 

these men with guns and that she overheard conversation which 

included the word "Kennedy." Mrs. Teresi eventually identified 

a photograph of Sirhan Sirhan as one of the three men in the 

vehicle. '

Subsequent investigation revealed that Mrs. Teresi had fabricated 

the whole story. She had been fearful for Senator Kennedy's 

safety, and after the shooting she wanted to assure that a 

complete investigation would be made. A description of the 

Virginia Teresi investigation follows. '

The Investigation

On June 5, 1968, at approximately 6:00 a.m/ Mrs. Virginia Teresi, 

a21, contacted the Department by telephone and stated that she 

had information relevant to the shooting of Senator Robert F.

Kennedy. Mrs. Teresi was interviewed on June 5, 1968, at 11:30 

a.m. ■ .

She stated that on June 3,' 1968, between 3:00 p.m. and 4:30 p.m. 

she was in her vehicle, parked westbound at the north curb of 

Melrose Avenue approximately 150 feet east of St. Andrews Place. 

As she started forward in the curb lane, a westbound vehicle 

passed her and pulled abruptly to the curb between her vehicle 

and the corner of St. Andrews Place. There.were three males in
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Uiie front; seat ,of the vehicle and no one In the rear seat.

As; the vehicle, stopped, the passenger in the right front seat 

Ringed: out. and stood on the curb. He appeared to be very 

excited.. He turned hack toward the vehicle,, leaned forward 

through- the. open right front door and appeared to be engaged 

dux a heated conversation with the two men remaining in the 

vehicle-*

Utas. Qfenesi. pulled, ttoi the left and attempted to drive around 

the. parked, vehicle-* As she pulled abreast of the vehicle, the 

rights side of her: vehicle was within a few inches of the left 

aide ar the parked one* At this point she was forced to stop 

taausa of heavy* traffic.

The windows: of both cars were open, enabling her to overhear 

parts; af the conversation between the man on the curb and the 

occupants of the-.vehicle. The driver said, "Get your ass in 

the car.',, we have to get him tonight." The man on the curb said 

"’ll don:"t wan.t to.,, r"m afraid." One of the men in the. car said 

something that included the word "Kennedy." There was some 

additional conversation that Mrs. Teresi could not overhear.

Alt this time, the man oh. the curb stood erect, and Mrs. Teresi 

observed the handle, of a small revolver protruding from the 

waistband of his- trousers. The man on the curb noticed Mrs. 

teesi looking at them* ' He again leaned' forward into the 

vehicle and spoke, tor- the men inside. All three men then stared 

at her for several seconds.

i
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The man on th^srb jumped back into the Wai? and said something 

that included the words "Wilshire Boulevard** She vehicle 

accelerated rapidly and Mrs. Teresi last Observed it westbound 

on Melrose Avenue.

When the vehicle pulled away, Mrs. Teresi observed two rifles 

leaning against the back seat. These rifles were partially 

covered with a green blanket, but approximately six inches of 

the barrels were exposed to view, 

i
Mrs. Teresi then made a right turn exeto St-, Andrews Place and 

parked in front of her house:. She did net see the vehicle nor 

the men again..

Mrs. Teresi provided investigators- wito dtesssiptions of the 

three men and the vehicle'. She had not not  feed the license 

number* Hrs. Teresi was shown a photograph cf Sirhan, and she 

positively identified, him as- the man; who- had jniltiped from the 

vehicle.

The Follow-up Investigation1

On- June Mg Wfa, Mrs, Teresi. was rsintorviewed. She repeated - 

her original story. She also stated that Sit June 3, 1968, upon 

arriving home foDTowing the above: incident-^ she had telephoned 

the Aos Angeles. Office- of th® OI<1. and toid them what she had 

seen and heard, The: p'.jewi, was sontactad^ and they determined 

that there- was mr record of this sail!, Th'® F.JS’k.f,. indicated 

that if a call of this nature Had Been) received,, the files would 

so> indicate.
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On June 14, Mire. Teresi advised investigWors tliat on the 

evening of June 12, while she was driving to a friend's house, 

she was followed for several blocks by a man driving an expensive 

dark sedan. This man did not attempt to contact her nor did he 

commit any overt acts. Mrs. Teresi took a zig**zag route to het 

friend's house but was unable to evade the following vehicle. 

When she stopped at her friend's house, the vehicle which had 

been following her passed and she did not see it again. Mrs. 

Teresi had no further information about this car or the driver.

On June 16, Mrs. Teresi contacted investigators by telephone 

and reported that on June 15 at approximately 7:00 p.m. a female 

Caucasian approximately twenty-five years of age had knocked Oil 

her door and attempted to engage her in conversation. Mrs. 

Teresi refused to open the door. The female remained standing 

in front of Mrs. Teresi's apartment for approximately five 

minutes and then left on.foot.

On June 18, 1968, at 6:00 a.m. Mrs. Teresi contacted investi­

gators by telephone and stated she had received a threatening 

note. During the conversatin she was crying. She stated that 

she was very frightened. It appeared to investigator that she 

was in a* highly emotional'state of mind. She refused to diS-SUS'S 

the details of the incident by telephone and asked the investi’— 

gator to come to her home as soon as possible.

When the investigator arrived at Mrs. Teresi's home, she showed 

him a photograph that had been clipped from a local newspaper‘s 

This photo showed Senator Kennedy lying on the floor of the kitchen
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atL the AmbassWror Hotel following the sraBting. The word 

•triumph" appeared at the top of the picture and attached to 

the- photo with scotch tape were additional words apparently 

dipped from newsprint. These words were "Don't talk or I do 

anything to prevent it." Mrs. Teresi stated that upon arising 

att MO a.m., she had discovered the clipping on the living 

room floor inside the front door. She assumed that it had been 

dipped under the door during the night.

Thee Borlygraph Examination '

During this interview, it was suggested to Mrs. Teresi that it 

migpt be helpful if she would submit to a polygraph examination, 

fflrec consented to do so.

During the examination, Mrs. Teresi was questioned regarding 

ttiec statements she had'made about the three men in the car and 

adaout the threatening note. Some of the questions were: "Did 

you.-see a man with a gun on Monday, the day before Senator 

Kennedy was shot?" "Did you see Sirhan on Monday, the day 

Heffire Senator Kennedy was shot?" "Is everything that you have 

ttfUT the police the truth?" .To these questions she replied, 

"’X&s;.."' To the questions: "Do you know who made this note?" 

said?."Did you make this note?" she replied, "No." The results

Mt the- conclusion of the interview, Mrs. Teresi was confronted 

with the results. She became very emotional and r^^^i^.^^

J
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Doriiigig thfea pps.t examination interview, Mrs. Teresi stated that

prajoca- too the; shooting of Senator Kennedy she feared for his 

ssiffectyy andclwhen the shooting actually occurred, she wanted to 

din whatever: she could to assure that the Incident would be 

tfctaiDiighl^y investigated. 
V

BEgdCgypundf Drformation 

musiixgt the; investigation, the following was disclosed: Mrs. 

T&xesii Idas a ffemale Caucasian, 5-7%, 127, blonde hair, green 

e^esr,, date? off birth 7-16-47. She shares an apartment at 714 3/4 

NOrtHi Sat;. Andrews Place with her mother Mary Luckenback.

She? iss married’to Tony Teresi who has been in the Army for 

approxiinateiy- three months and is presently stationed at Ft. 

OEXd>, QalifOmia. Mr. Teresi is attempting to get a discharge 

Soora;thee aanvy>. Mrs. Teresi would not discuss his reason for 

dftdhg^sea. She: works on a part-time basis for Affiliated Artists 

Agency/ a±t UL36. North La Brea Avenue, Los• Angeles. She stated 

tttett she? i& not a member of any political organization. She 

wass £ supporter of Senator Kennedy but had done no campaign 

vwaik-; Hxej Hita..

She is a pacifist and often makes peace and love posters which
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she displays ^i
her vehicle. She statecrthat these posters

reflect her own philosophy and do not represent affiliation

with any group. She has no criminal record.

A detailed medical record of Mrs. Teresi was not. available.

The following information was obtained from the Los Angeles

The further stated that the |^^^^^|

i

appeared to be
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Itos- angles Gauntly Has.pf.taL records: indicate that since 19.63 

His- Teresi. has. been treated; for minor. ghy;sicar aiTments: such, 

as; h®adhahes„ coughs'r sore- toe etc.
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EGOEDEN' GARTER’. INVESTIGATION

Tlrbc owners.*- of.: tblec- Golden'. Garter- Ihny, ZffQS' Wfest Valley Boulevard 

AAhjambfcn^, alleged:'tiiattSiiiian. B... Sirhan: waa overheard malting a 

threatening: type; statement'.- ito tHeir* Heer: bar- during the weeks 

jUsti pribr torthfe. shootiixg. of" Senator’ Kennedy-.. '

ThfceiiLves.tigatibn-.ijrtOo the? adleg^rtian^ identified the- person 

describbddbyy witnesses^ ajsd? determined7, that- He was not associated 

wwtbb, bhfctddfld resembles Titian ,.

TteeMlfeqatito.

DBtecti.Vec BI*. AbJaroni^jr,, Oanbxa. BtriLiaei Department,, received a 

telephone: call? ffDnr.Jtaej®, and? Otari. M&rti'gani'y, owners of" the 

GOiflen. i Garter;; ins,, wto? adirdtaed?. Hita. that Sirhan. Had" visited their 

bJarronnaanjumb’er off occasibnss tai the? nement weeks.. Aharonfan 

notif ifedc? thee- Loss AHgelesi PEdAcec- Department arid' arrangements Were 

madeefBrz the:, iiwestit^torss tb? use. Alhambra Bailee facilities to 

conduct; interviews?..

Joseph:-. Marti.^id; stated:? that Hec observed7 a. man. when He-' thought 

wass Slitian;-. sittliig.; ail aa table: in. His Harr on. May 2S„ LS6H„ with - 

aa customer-named? James?. I?.. Wilson.. When; Ha approached' the table 

htee05rexhjear.de' tfcc subject;. wLWi Wilson-; say "We? UI get Hirn: when he 

comes: tbo U»r AJigelbss."" Kiiisam looked? in: Kartigpnf'te direction 

amid "ODoil it.,, cool litMaaytigjmiL ditaHsseit WiTson.'te Bar: tab- 

w&bhhhllta..a& tfotatt t£^ ' , ' '

Martig©nii p^tkedf. Sithan! &. j^otagrapH. ffcam: a grccup> of liiak^sl'ikes 

and*stated'that this man most nearly resembled the man sitting
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examination, tne results' of which indicates he was telling the 

' truth.

Robert Andrese told investigators that he had accompanied 

James Wilson to* the Golden Garter Znn four or five times. During 

the month of May he gave Wilson a ride to and from work and they 

stopped at the Ebiden. Garter Inn on their way home. Andrese was 

driving a 1365 Valiant sedan, and denied driving a 1959 DeSoto. 

Andrese- stated1 that Wilson was not interested in politics, pol­

itical candidates-,, orc the- current election. He doesn't recall 

seeing Wilson since May 29 „ 1968 and verifies that his last 

visit to- the Golden: Garter Inn. was on May 28, 1968. Invest!" 

gators- noted that Andrese had a vague resemblance to Sirhan.

Dorothy Manning was interviewed at her residence where she lives 

with James- Wilson.,, Edwin Ness and Rhonda Green. She told investi­

gators that she was* employed at: the Golden Garter Inn during 

Bay 1S68. She: met Robert.Andrese during that period of time; 1 

and!,, he drove Wilson and her home from the Golden Garter Inn 

after, she. get off work-.- She stated that the person sitting with 

Wilson the night- Mhrtiganf reported seeing Sirhan with him was . 

Andrese. Komirig verified' Andrese*s vehicle to be a 1965 

V&lian£„ She stated- that She had ridden in his vehicle on 

several occasions'.-

, Harold Ritz' and' Harry Pa’tzmari were identified by Joseph and 

tori Martigani ad the customers who shot pool with the man 

aiDIiegsd- to- be- Sirhan-.-. Patzman1 stated that he was not sure the 

person he saw in the bar was Sirhan. He told investigators the 

photograph- df S&fhan looked similar to someone he had seen in
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with Wilson. ramould not say it definite^ was Sirhan. He 

.reported observing other customers playing pool with the man 

who looked like Sirhan, including Wilson.

Carl Martigani stated he observed Wilson alight from a vehicle 

in the parking lot behind his bar. Wilson was accompanied by 

a man who resembled Sirhan, however, Martigani could nc»t recall 

observing the man inside his bar. He described the vehicle as 

a 1959 DeSoto or Chrysler, orange and white or pink and white. 

He was shown a photograph of Sirhan *s car and s'tated it was not 

the same vehicle. He could not positively identify Sirhan as 

the man with Wilson.

Officers Hobert laylor and Ted Market, Alhambra Police Department, . 

stated they had observed a person in the Golden Garter playing 

pool who resembled Sirhan, 

The Investigation
I Jeunes Wilson viewed a photograph of Sirhan and advised invest!- 

I
I gators that it looked -like a man he had worked with, Bob Andrese.'

* He stated that he bad gone to the foldea Garter with Andrese

I each evening for approximately two weeks- while they were working- 

J together. He recalled the. conversation reported by Martigani,

j but was certain that i.t assured orc Kay 28th. Wilson explained 

{ that Andrese talked about politics'- continually and that part-
I 

icular time he was- besoming: excited, so Wilson told him to "cool

I it.” Wilson stated that was the last time he saw Andrese. He

reported that he never observed Sirhan. in the Golden Garter or 

played, pool with him. Wilson was administered a polygraph
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the bar but Anted this was not the per An* Mr. Pits stated 

that he thought he had shot pool with Sirhan at the Golden 

Garter, but was not certain of the identity of this person.

He stated he thought the person to be Mexican; approximately 

twenty-eight years old, with heavy acne marks on his face who 

spoke broken English with possibly a Spanish accent.

Edwin Ness viewed a photograph of Sirhan and stated that this 

photograph resembled the individual he knew as Bob (Andrese) 

with the exception that Bob combed his hair straight back and 

had a pock-marked face. He stated Bob's car was a Valiant and 

to the best of Ness's knowledge Bob had accompanied Wilson to 

the bar on many occasions.

Mr. William T. Woodburn, a customer of‘‘the Golden Garter Inn, 

stated he has played pool on occasion with an individual whose 

facial features somewhat resemble, but are not identical to'those 

of Sirhan*s. Woodbum identified a photograph of Andrese as 

a man he played pool with.

Steve Steuart stated he shot pool at the Golden Garter Inn with 

a man resembling Sirhan. He was unable to identify the photo­

graph of Andrese as being in the Golden Garter, but advised 

investigators that one of the Martigani brothers called him 

after Senator Kennedy was shot, and told him Sirhan had been in 

the bar. He stated that ft was his opinion that this story was 

created by the Martigani Brothers who desired attention. He 

.stated he was unable to furnish any factual information concerning 

Sirhan or any associates in the Golden Garter.
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Kathy Venne, a temporary bar maid at Golden Garter, viewed 

photographs of Andrese, Wilson and Sirhan and stated that she ' 

had never seen any of these persons in the Golden Garter. It 

was noted that she worked there only two; nights.

Linda Strugeon, night bar maid at the Golden Garter Inn, readily 

identified photographs of Wilson and Andrese as customers she 

had seen at the bar. she was sure that she had not seen Sirhan 

at that location.

Investigation of Female Seen at the Golden Garter Inn 

Officer Don Trumble, Alhambra Police Department, stated that he 

observed a individual who resembled Sirhan- in the ©vlden Garter 

Inn on at least one occasion during May 1768'. He also recalled, 

seeing a blond female enter the Golden Garter Inn. She was 

wearing dark horn-rimmed glasses and was described as Being . 

very big busted. He recalled a patron remarked that the girl. 

Was a friend of "Jims" ■ (Wilson}. A photograph cod Beverly Storeys 

was shown to Trumble, and he stated she appeared to> Be the. same 

girl as he saw in the bar, but was unable to- make a positive 

identification.

Beverly Khoury and Barbara Corey went to the Sirham Hron® on: June 

5, 1968, to console Adel Sirhan whom they both faewweM.. Both- 

girls are dancers. They denied that they knew Sirhan: Sirhan.. 

Photographs and physical descriptions of. these women, wese used 

by investigators when interviewing witnesses who* alleged that 

they had seen Sirhan Sirhan with women.

A photograph of Beverly Corey and Barbara Khoury was< shown, to
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witnesses connected with the Golden Garter Inn as a result of 

the statement by Officer Trumble. Joseph and-Carl Martigani 

and Trumble were the only ones who identified Corey as having 

been in the bar. ' None of them stated they were positive is this 

identification.

Both girls denied ever being at the Golden Garter Inn or being 

acquainted with any of the principals in this investigation.

Results of the Investigation

Robert Andrese was identified as the person who resembled 

Sirhan and was reported being seen in the bar. The reported 

threatening statement was identified as being part of a heated 

political discussion and not a threat of bodily injury to anyone.

The allegation that Beverly Corey was seen in the Golden Garter 

remains unsupported with the following evidence being in direct 

conflict: Corey is slim and not big busted; she has dark hair, 

not blond; and she denies ever being in the bar. NO witnesses 

were able to go on record with a positive identification of her 

being at the bar.

-549-



Robert AndreseSirhan B. Sirhan

Robert Andrese, on the right, was mistaken for Sirhan by
customers of the Golden Garter Inn in Alhambra, California. 
It was alleged that Sirhan argued with another customer
about politics and that he was overheard heatedly saying, 
"We'll get him when he comes to Los Angeles." The investi­
gation determined that Andrese was the man in question and 
that the remark was incorrectly interpreted by the 
informant.
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John gearhart

Subsequent to the announcement of Sirhan's arrest in the Robert 

Kennedy assassination; John Glenn Gearhart,1 a 47 year old office 

worker, contacted the Los Angeles Police Department and made 

the statement that he had spoken to Sirhan B. Sirhan at a bar 

in Glendora the night of the shooting. Gearhart alleged that 

a group of people with Sirhan told him that Sirhan was going to 

take care of Kennedy. Investigation revealed that Gearhart lied 

to investigators regarding the incident. An account of the 

investigation follows:

On July 15, 1568, Gearhart stated to investigators he had 

attended an American Legion Dinner between 6 p.m. and 9:30 p.m., 

on Election Day, June 4, 1968. He then drove to a bar, "The 

Talk of the Town," 5230 North Citrus Avenue, Glendora. He 

arrived there shortly after 9:30 p.m, and sat next to a young 

male at the bar. He described this young male as Cuban or 

Italian, in his early^twenties, 5-7/5-S, 135, small build, 

dark skin, wearing a light blue long sleeve dress shirt with 

the cuffs turned up, dark trousers, and dark grey swede shoes. 

He stated that they engaged in a conversation and that he 

stated, "I hope McCarthy wipes out Kennedy." The young male 

replied, "You don't have to worry, we have that taken care of." 

Gearhart introduced himself, and the young man replied, "My name 

is Sirhan Bishara Sirhan." They spoke about Resurrection City, 

and later this man stated, "I have plenty of money and a nice 

car." "I am from Jordan."
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Mr, Gearhart'observed two young females sitting at the bar and 

'asked one of the two to dance, but she refused. He asked the 

other and she accepted. After they finished dancing, he observed 

two males join the women. These men were both described as male 

Italians between twenty-two and twenty-seven years old, and taller 

then the man who introduced himself as Sirhan. Gearhart left 

the bar and the two males and two females followed him. One of 

the men approached him and asked him why he had been dancing with 

his girl. Gearhart became apprehensive and pretended to be drunk. 

They took- Gearhart to the Thrifty Drugstore Coffee Shop across 

the street from the bar. One of the men stated that Gearhart 

didn't have to*worry about Kennedy winning the election "as 

Sirhan had things taken care of.” When Gearhart stated that 

Sirhan, must be pretty big in politics, one of the men looked at 

his watch and stated, "It's getting late, we have a party to go 

to in Los Angeles. We have .to go back and pick up Sirhan." 

Gearhart stated that he arrived home at approximately 11:05 p.m., 

fixed a sandwich, and watched the election returns on television.

Gearhart stated that he had only two drinks at the dinner and ' 

two more while at the bar. He stated that he found one of the 

girl*6 purses in his vehicle'the next morning and during his 

lunch hour he took the purse to the bartender at the bar. -

The investigating officer showed Gearhart photographs including 

a photo of Sirhan Sirhan and several look-alikes. Gearhart wat 

unable to identify the photo of Sirhan as being the man he spoke 

to at the bar. The investigating officer advised Gearhart that 

other witnesses statements conflicted with his as to Sirhan's
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whereabouts b^rween 9:30 and i0:30 p.m.^^he night of June 4th. 

Gearhart remained adamant and stated that he had not made up 

his story.

Interview of Bartender George Naumis 

The bartender at the "The Talk of the Town”, George Naumis, was 

interviewed on July 15, 1968. He stated he did recall the people 

being in the bar and Gearhart returning the purse, but was unable 

to recall the date or the day of the week. Mr. Naumis believed 

that the people had stayed until the bar closed at 2 a.m., on 

the day in question and further stated the purse belonged to a 

Mexican girl who worked for "Ric Car" on Citrus Avenue. Mr. 

Naumis was unable to identify the. photo of Sirhan as a person 

in his bar that'night.

Interview of Dolores Licon

Dolores Diane Licon is employed for "Ric Car”, 239 North Citrus, 

Avenue, Covina. Licon stated that she did not go to "The Talk 

of the Town” on June 4, 1968; however, she did go there with 

friends one Thursday night after attending the fights at the 

Olympic Auditorium. Licon, and her friends, stayed until the 

bar closed at 2 a.m. When they left the bar they observed a 

drunk, who she identified*as Gearhart, getting into his vehicle. 

Because of his drunken condition, they took him to a coffee shop 

across the street from the bar. While in the coffee shdp, they 

discussed hunting, but no one mentioned politics. After Licon 

left the coffee shop she recalled that she had left her purse 

in the drunk's vehicle. The next day she picked her purse up at 

the "Talk of the Town". Licon stated that no one in her party 

danced with Gearhart.



Additional Interviews

■ Jane Arrant, William Michael Kirkpatrick, Janet Marie Reinke 

and John Carl Woods were identified as being the group with 

Dolores Licon the night in question. They were all interviewed 

and confirmed Dolores Licon's statement. In addition, Kirkpatrick 

stated that his attention was first called to Gearhart when 

(Gearhart made a remark to his girlfriend causing him to become 

angry.

Ota July 23, 1968, Mr. Gearhart was administered a polygraph 

examination by Lt. Hernandez in the polygraph facilities of the 

Scientific Investigation Division. The results of the polygraph 

examination of Gearhart indicated that he had been untruthful. 

His responses indicated that he had never talked to or saw 

Sirhan Sirhan in person. Subsequent to this examination, Mr. 

(Gearhart admitted that he had lied. He stated that he had never 

seen or talked to.Sirhan Sirhan. He said that he was ashamed of 

himself and could not understand why he had made up the story. 

His only explanation was that during the second World War, his 

brothers gave a good account of themselves with the Marines In 

Guadal-canal and he himself was kept in the United States and 

never had the opportunity to go overseas. Gearhart stated that 

he- was trying to show that he was being a good citizen and 

crauld offer something to his country.
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IWJ®. HOTEL WBSTIGaA

Miss': Veronica? DfcNiM;,, information. derk. at the Los Angeles 

Biltmore. Kotei:,, notifies, thee Department that she had observed 

aareg^tratijbn;.. card-tiearitg; the name- at' Sirhan Sirhan on June 1, 

UB®,. A.detailed.’ and' complete. Investigation into the matter 

eecpos.ed'the. allegation, to. have: been, fabricated by two hotel 

employee®..

The? Aaiegatlbn. .

Mife® De Nier-wa® interviewed', on-. June 25:, 1968. She stated that 

sHe?.- remembered? ohaervihg, aa iseglSEtrfttxiion card bearing the name 

a£ SiWian-. Sirhan; in. the? card', rack, at the Biltmore Hotel on 

iUjneE. lv, 19$®;. She? showed? the; osccEta a co-employee, Eva Grecco; 

and- Wee twee-of? them. showed', the? card" to hotel typist, Lucy Boothe, 

remarking that, the? name, was unusual.. -

Dfc Nier- reported' that, after the: assassination she and Grecco 

dSiasnssed' the? oaiiicafflmcK off Orhan'S stay at the hotel just 

prior. toe the- shooting.. They.-cheeked' the guest register but were 

unable to find' a record" off Sirhan'1st stay.. She stated that the 

hotel, management Had:', removed' aril records of Sirhan1 s registration 

and: Had- admonished:' employees not te reveal sirhan's stay at the. 

Hotel..

Mass.. ffisaocct vexiflt^ abatement about seeing the

registration-, card.' on? June- tet and: about showing the card to 

Banaie... Sie: added that after, seeing Sirhan's photograph on 

television-, she? recalled' giving Hita a room key on June 1, 1968. 

She stated" that Sirhan was with a man who was sending, a telegram.
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The.- two^ men walked to the Stairway hhd engaged in £ fiSWer- 

sation^, which she could ndt heart §h€ ifeiheinbered ti^: £61egrdm 

was- directed to Loma Linda University find the cfiitfe^ rdad in 

part "Arrived from Bagdad.'1

She stated' that she had been dauti-ShSd fey tiie hd’tei li&ndgement 

not- to reveal any information/ but efiSld n&t rWint®' Mo 

admonished' her... Sus reported that ^ W£§ finable &> ifefte thd 

registration card' and suggested that ^ iJotei ifiaHh^dmeiRr had 

probably- removed’ aTt records Of Siffef?^ jF^Wfi^rfn?

| The? investigation

Other: employees .of? the hotel- Wr6 doh^adted’ by' ftivaft-^^fs'.- 

Ducy Boothe- started* that- Be" ^ add- &&8S9 Mow^F HefF a? darS 

which contained’ a foreign- Sdund'i-ng dame/ ^ut it- vitfsf rftft* &rhan 

Sirhan. She could* not remember the name’ d£" the dirtied cfir the 

incident.. Hotel- Resident I^iiager Thoma^ CpHara,' fts^^thiit- 

Btaagpr Andrew Mhrfin- and* Se'durlty’ d^F^dSF M^J?-He n^rxi&s- all 

ctenied* concealing, the card' dr* ac6ndni:^hi:rig employetes^ tfaPrfefeialir-

I salient concerning Sirhan regiCtdring aft? dJ^ Bi-itmorb^ -

} Mie- telegram referred’ to-* By (Traded was? Itfdafted^. • I^vS^sefit'^ 

nr?.. John Peterson,, residents- ]$$&&&af a^lfcfilia" L±hdacuH^^ 

said: stated: "Arrived: ygst^da^ May* 31^ freffir fe^S^' staJIng= 

Biltmore Hotel*. SS^ea-lTeiff I!a^im;^,1l dK* PeteSs&ar‘wK§siii^£-*' 

uaiewed’and' stated-' that the* p&?3dn senS^Lii^tli^tlsl^rfiFw^-^Dr? 

Miners Her Hagppi^n,; a*1 medical dbeter’p^&itihg-Jijr2B&§a&dV'who~ 

visited* him while: Hagppian ■ Staged at-Lbfta-'Linda’uElv^siiy? The3 

visit lasted twelve days, during which time Dr.-Hagopian did 

some advance research* on the* treatment-of ^ diabeteS i -



Investigation Revealed that Dr. Hagopian arrived in Los Angeles 

on June 1,1968, and returned to Bagdad, Iraq, on June 13, 1968. 

Hagopian was not interviewed, however, because the Biltmore 

Hotel investigation did not begin until June 25, 1968.

Investigators reviewed hotel registration records from 1963 

through June 1968 and found no registration in the name of 

Si'rhan Sirhan. The Biltmore.Hotel's registrations are typed on 

a continuous roll of paper which is kept as a permanent record. 

The roll, including guests from May 31, 1968, to June 4, 1968, 

was examined for cuts, splices or other alterations and none 

were found. There were no indications that anyone tampered 

with the records.

Heinterviews with De Nier and Grecco resulted in the following 

discrepancies: Miss De Nier stated the name on the registration 

was Sirhan Sirhan; Grecco was insistent that it was Sirhan B. 

Sirhan. Mrs. Grecco viewed a packet-of photographs and identi­

fied a photo of Sirhan as the man to whom she gave the room key. 

It was noted that this was the photograph that received wide 

circulation via television and the press after the assassination. 

She was shown a second group of photographs containing two other 

photographs of Sirhan, and she stated she had not given the key 

to any of the men in that group.

Conclusions

The allegation that Sirhan registered at the Biltmore Hotel on 

June 1, 1968, was proven to be false through a check of the 

hotel records. Investigation into Sirhan*s background and

-557-



activities indicate di that Be. Bad not Been, at the- Biltmore Btftel. 

Ure persons making, the allegation. De Kier and. ffirecco> would' 

not change their stories or any of the statements they origi- 

nally made. It could not he determined what prompted then to 

make the allegation.
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JOHN: FLUEY'

Mn. Fahey became the? subject of an; inMestigatif©;)^. t^e F.B.I. 

and: this Department, 'after reporting- that he had; Rfttt ^ H?®?an, 

prior to the assassination: of Robert Kennedy, «&&tj^A;bin that 

the. assassination, would occur., Fahey described: er. explicated 

series-- of events involving- this- woman and1 twO'^RSc^cb^-ilBgediy. 

threatened and? ScrDlowed hinu Fahey' identified: *l?®i£r £&£$$£-. 3& 

a man who- followed and1 threatened: him.. He? also? ii^tifig^- ' 

Sirhan Sirhan as being, involved.. Fahey became iiW&ysd? ^.. % 

newspaper writer,, Fernando Faura and?, the. Fahey- ctJlsg^t(iQp&. xe^e 

publicized. 1

Mu Fahey was given; a polycgrapb examination-, hjy tfri-ft Q^^tnienfe 

ami it was- determined: that he was. being, untruthful!.. Wiey sub.-, 

sequently admitted that he bad* fabricated his-, ^tpry- c^f ^ cqn- 

mmracy. interviews, with witnesses- and inconftiqtLenctiq& in. his 

statements repudiated, his allegations-- 3n. account; qf the- John. 

Bahey investigation follows::

Ota; June G„ 13G5„ John Fahey described the foHx^fe)^ eyents tq 

investigators at the E-B-F- Qfilice Sa les Angotqs-. W)RY/ ^tft* 

that on June. 4„ 1SO„ st l"a^# he was at tbh $i?ta^^- Hqtql. 

Coffee Shop to keep am appointment.. Hi's-. e-xpQQ&Qdi ^^Qfelfe^fe 

did mat arrive- De! observed too, Labia appearing; ip,^ ^Qkinct 

& foreign, language but disregarded their pregQpqq..

Fahey met and engaged in camwe-rsatlen. an.- attract^XQ- W®. whom 

he- noticed outside the coffee, shop- Da and* the- W“. W.ent into
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the shop for breakfast., The. woman, told Eahey that she needed 

kelp obtaining, a passport and that she was involved in some­

thing- that she could not divulge to him* She gave him several 

first: names before- seating; that: her* name was* ffiflderdine 

Oppenheimer .

The woman agreed to drive- to the Qxnard -- Ventura area on 

RfiBy"® business ca-lls. its; they were- leaving: the restaurant 

the woman indicated to- him, that- they were Being, watched and 

looked -toward one of the- Latin males-- Ebhey had" observed earlier, 

ffidkey subsequently selected; ai photograph; of Kiinir Sirhan as 

having a dose resemblance- -to this- man...

ms route to Oxnard, the? woman, told' Ebhey that* ^ie was involved 

witb a-, group planning, to "take; ears aff' Senator Kennedy. The 

woman was: upset: and toiDd1 Eahey that they were, being followed by 

a Mue WTkswagan.. He. stopped Hi'e vehiaie near a large boulder 

Im a roadhidfe. park; and. the driver.' of the. Bikie Volkswagen stopped 

beside his vehicle, and stared at- him'.. This vehicle then drove 

away..

IMhey continued to- venture and returned' to Eos Angeles at 

7=30) pair. Kahey left: the woman) at: the Ambassador, intending 

not; to Become involved with; Her*..

Ota Jime 5„ 19&£„ Hedley learned of the assassination of Kennedy 

su£ the search, for' a woman- He- gave: the- above account to the
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Subsequent Interviews

John Fahey was subsequently interviewed several times by the 

F.B.I. and this Department. During these interviews he elabo­

rated upon his original account and gave inconsistent versions 

of the events.

During an interview by the F.B.I. on June 7, 1968, he asserted 

that there were two vehicles following him. The other vehicle 

was a late model Ford which was the first vehicle to follow him. 

The woman had acknowledged that the vehilces were a part of the 

■group."

<0n June 18, 1963, Fahey reported that the blue Volkswagen had 

followed him again. This allegedly occurred that same day, 

JUne 18th. Fahey did not obtain the license number though he 

had been advised to do so by the F.B.I.

F.B.I. investigators retraced the Oxnard trip with Fahey and he 

expanded on the incident near the boulder. Be stated that the 

driver of the Volkswagen alighted from the vehicle and stared 

at him. During this interview he also stated that he had 

stopped at the same location before the Volkswagen arrived and 

that he had carried the woman to a deserted life guard station 

where they talked for ten to fifteen minutes.

Mr. Ron Smith, Fahey's employer, advised investigators that 

Fahey told him that the man in the Volkswagen had pulled out a 

gun and held it in his hand when he stared at Fahey. No other 

interviewee related that Fahey had described a gun. Fahey denied
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to investigators that he made this statement to Smith.

Fahey indicated that he stopped at a gas station and a restaurant 

with the woman. F.B.I. investigators interviewed witnesses at 

these locations who indicated that on June 4, 1968, at the times 

indicate^ they did not see Fahey in their business. Vera Walker, 

a waitress at the Ambassador Hotel, stated that she had not seen 

Fahey, or a woman fitting the description given by Pahejj at the 

Coffee Shop; however, she reported that Fahey had questioned 

her sometime after June 4th to determine her recollection of his 

being at the Coffee Shop.

Fahey's Involvement with Fernando Faura

On*June 19, 1968, Fahey.advised the F.B.I. that he had related 

his story to a free lance writer, Fernando Faura. Fahey told 

the F.B.I. that after he had told them his story he had read an 

article by Faura in the Hollywood Citizen News relating to a 

woman involved in the assassination. He contacted Faura who 

was very excited about Fahey's story about the woman.

Fahey stated that Faura identified himself with a Los Angeles 

J>olice Department "Press Pass" and took him to an office at the 

San Fernando Police Station. Faura acted very officially and 

a Lieutenant Stein at the San Fernando Police Department treated 

Faura as if he were connected with that department.

Faura arranged for a tape recording to be made of Fahey's story. 

On June 13, 1968, Faura advised the Intelligence Division of 

this Department that he had a confidential informant who had 

information regarding the Kennedy assassination. An interview
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was arranged ^th investigators. Fahey •= introduced as the 

informant and the tape was heard. It was found to be an elabo­

rated version of the report previously made to the F.B.I.

As a result of the tape, several statements were found to conf­

lict with the F.B.I. investigation; a thorough investigation was 

made into the allegations and inconsistencies of Fahey's state­

ment. Fahey subsequently advised investigators, that Faura was 

a great problem'to him during the investigation. Fahey contended 

that Faura had influenced his thinking greatly, to the extent 

that he began accepting Faura's theories as fact.

Fahey related several incidents to investigators regarding Faura. 

On-August 24, 1968, Faura took Fahey to a hypnotist, Dr. Ray 

La Scola, M.D., who had agreed to hypnotize Fahey to learn more 

.of the incident. La Scola-stated to investigators that he 

believed that he was assisting in an official investigation 

because he was introuduced to Faura by a San Fernando Police 

Department lieutenant.

Fahey stated that he told Faura that he was apprehensive about 

hypnosis and wanted to observe another man being hypnotized. 

La Scola hypnotized a Charles Dirks who.related incidents about 

the assassination. La Scola stated to investigators that during 

this hypnotic session that Fahey became very excited about Dirks1 

responses and nodded in agreement when Dirks described a girl 

he had seen at the Ambassador Hotel. La Scola related that 

after the hypnotic session Fahey told him of the remarks the 

woman made £o Fahey on June 4, 1968. Fahey used words such as
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